
 

 

 
 

 
Tämä on tärkeä päivä Euroopan yhtenäisyydelle. 
 
Tänä aamuna Euroopan parlamentilla oli kunnia ottaa vastaan presidentti 
Zelenskyi, joka on todellinen Ukrainan kansan urheuden, rohkeuden ja 
sinnikkyyden ilmentymä. Presidentti Zelenskyi puhui istuntosalistamme käsin, 
mutta hänen sanansa kuuluivat kaikkialle Eurooppaan. Hän lähetti vahvan 
viestin yhtenäisyydestä ja muistutti siitä, että Ukrainassa ei taistella vain yhdestä 
alueesta vaan myös yhteisten arvojemme puolustamisesta. 
 
Pian tulee kuluneeksi vuosi siitä, kun Venäjä hyökkäsi laittomasti suvereeniin ja 
itsenäiseen Ukrainaan. Voimme olla ylpeitä täydestä solidaarisuudesta, jota 
olemme osoittaneet Ukrainan kansaa kohtaan. 
 
Sota Ukrainassa jatkuu kuitenkin yhä. Emme voi antaa sotaväsymykselle valtaa 
– sillä juuri sitä Kremlissä toivotaan. He haluavat ehdyttää järjestelmämme ja 
kärsivällisyytemme. 
 
Ukraina tarvitsee edelleen lisää tukea. 
 
Ukraina tarvitsee aseita. Tässä sodan seuraavassa vaiheessa tarvitaan 
raskaampaa kalustoa. On harkittava tankkien, hävittäjien ja pitkän kantaman 
puolustusjärjestelmien toimittamista ja tehtävä se nopeasti. Nyt ei ole aikaa 
jäädä lepäämään laakereilleen. 
 
Näin voimme auttaa saamaan aikaan rauhan. Rauhan, jossa kunnioitetaan 
ihmisarvoa, vapautta ja oikeudenmukaisuutta. 
 
Ukraina on Eurooppaa. Viime vuonna teimme historiallisen päätöksen EU:n 
ehdokasvaltion aseman myöntämisestä Ukrainalle ja Moldovalle. Kyse ei ollut 
pelkästään symbolisesta teosta, vaan EU tunnusti päättäväisesti, että Ukrainan 
paikka on Euroopan unionissa. Meidän on oltava valmiita toimimaan sanamme 
mittaisesti. Ukraina on edistynyt uudistuksissaan hämmästyttävän nopeassa 
tahdissa. Olenkin toiveikas sen suhteen, että liittymisneuvottelut voitaisiin 
aloittaa mahdollisimman pian, kunhan Ukraina on täyttänyt kaikki tarvittavat 
kriteerit. 
 
Kulunut vuosi on osoittanut myös, että yhdessä toimien voimme vastata 
haasteisiin, joita suuret muuttoliikkeet aiheuttavat. Olemme osoittaneet, että 
pystymme siihen. 



 

 

 
 

 
Vuodesta ja vaalikaudesta toiseen muuttoliike on ollut toistuva haaste meille 
kaikille. Tästä huolimatta emme ole onnistuneet sopimaan pitkän aikavälin 
kestävästä toimintatavasta. 
 
Tiedän, että houkutus on suuri lähteä kulkemaan omaa tietä tässä suhteessa. 
Itsevaltiaatkin tietävät tämän. Kyynikot taas laskevat sen varaan. Juuri näinä 
vaikeina hetkinä on kaikkein tärkeintä vastustaa tätä houkutusta. 
 
Tällä tarkoitan, että jotkin haasteet edellyttävät Euroopan tason vastausta. 
Olemme päässeet ja pystymme vastedeskin pääsemään sopimuksiin, joissa 
mennään välttämätöntä tasoa pidemmälle, vaikka ne olisivatkin monimutkaisia 
ja monitahoisia. 
 
Euroopan muuttoliike- ja turvapaikkasopimuksen myötä meillä on jo 
suunnitelma:  
 

 Viime aikoina on aivan oikeutetusti keskusteltu paljon ulkorajojemme 
vahvistamisesta. Ei pidä kuitenkaan unohtaa, että voimme jo alkaa 
käsitellä näitä ongelmia ja säilyttää samalla Schengen-alueen eheyden 
turvapaikkamenettely- ja seulonta-asetuksista aikaansaadun 
yhteisymmärryksen myötä. 
 

 Olemme puhuneet siitä, miten ratkaista edelleen liikkumiseen ja 
todelliseen solidaarisuuteen liittyvät kysymykset. Näihin voidaan 
kuitenkin löytää vastaus, kun saadaan aikaan sopimukset Eurodac-
järjestelmästä sekä turvapaikka-asioiden ja muuttoliikkeen hallinta-
asetuksesta.  
 

 Keskustelua on käyty myös ulkoisesta ulottuvuudesta ja ponnisteluista 
keskeisten kolmansien maiden kanssa. Tämä keskustelu on jo huomioitu 
turvapaikka-asioiden ja muuttoliikkeen hallinta-asetuksessa. Nyt on 
puhuttava enemmän myös palauttamisista. Turvallinen palauttaminen 
toteutuu edelleen liian harvan kohdalla, vaikka edellytykset sille olisivat 
olemassa. Tätä on vaikea perustella kansalaisille. Pystymme parempaan. 
Voimme varmistaa, että resurssit kohdennetaan niitä eniten tarvitseville. 
 

 Muuttoliikesopimuksessa voidaan jopa mennä kaikkia näitä seikkoja 
pidemmälle. Kokonaisuudessaan se kattaa myös kriisitilanteet, 
ylivoimaiset esteet ja muut ennakoimattomat olosuhteet. 



 

 

 
 

 
Siksi meidän on pidettävä katseemme tiukasti siinä, että turvapaikka- ja 
maahanmuuttoasioiden lainsäädäntökehyksen uudistaminen saatetaan 
loppuun ennen tämän vaalikauden päättymistä. 
 
Tämän sitoumuksen Euroopan parlamentti ja viisi neuvoston puheenjohtajuutta 
vuorollaan hoitavaa jäsenvaltiota antoivat Euroopan kansalaisille viime vuoden 
syyskuussa. Kaikki keskustelut, joissa poiketaan tästä kehyksestä, pyrkivät 
ainoastaan viivyttämään tätä uudistusta tai jopa estämään sen. 
 
Aikaa ei ole hukattavaksi. On ehdottoman tärkeää, että molemmat lainsäätäjät 
aloittavat neuvottelut seuraavien kuukausien aikana, jotta aikaa jää riittävästi 
oikean tasapainon saavuttamiseen ja sellaisen lähestymistavan löytämiseen, 
joka on inhimillinen ja oikeudenmukainen heitä kohtaan, jotka hakevat suojelua, 
tiukka heitä kohtaan, jotka eivät ole oikeutettuja suojeluun, ja ankara heitä 
kohtaan, jotka käyttävät hyväksi planeettamme haavoittuvimpia. 
 
Tiedämme kaikki, että muuttoliike on vain yksi niistä haasteista, jotka 
koettelevat Eurooppaa tällä hetkellä. Tänä aikana, kun koko maailmassa on 
epävakaata, inflaatio korkealla, energia kallista, teollisuus ahdingossa ja 
kotitaloudet vaikeuksissa laskujen kanssa, meidän on hyödynnettävä suurinta 
valttiamme. 
 
Tänä vuonna vietetään sisämarkkinoiden 30-vuotisjuhlaa. Sen olemassaolon 
aikana ihmisille, yrityksille ja kuluttajille on luotu enemmän mahdollisuuksia 
kuin koskaan olisi voitu kuvitella. EU on maailman suurin yhtenäinen 
demokraattinen markkina-alue, mikä on vahvistanut sen asemaa maailmassa. 
Jopa silloin, kun eurooppalainen tapa tehdä asioita on kyseenalaistettu. EU 
toimii edelleen maailmanlaajuisena esimerkkinä. Muualla nimittäin tiedetään, 
että avoimiin yhteiskuntiin ja avoimiin markkinoihin perustuva tapamme toimii. 
 
Euroopalla on paljon enemmän annettavaa kuin luulemmekaan. 
 
Voimme käyttää tätä hyödyksi. Vauhditetaan investointeja Euroopassa, jotta 
Euroopan talous saataisiin takaisin vakaalle kasvu-uralle ja jotta meistä tulisi 
entistä kilpailukykyisempiä. Pyörää ei tarvitse keksiä uudelleen: 
NextGenerationEU-välineen rahoitus on edelleen käytettävissä. Tällä 
rahoituksella sekä monivuotisen rahoituskehyksen tarkistamisella 
mahdollistetaan varojen jakaminen uudelleen sellaisille erille, jotka eivät 
neuvotteluhetkellä olleet tärkeysjärjestyksessä yhtä korkealla. 



 

 

 
 

 
Juuri viime viikolla uutisoitiin energia- ja sähköalan yritysten tehneen 
ennätyksellisen suuria voittoja vuonna 2022. Nyt on aika ajaa ehdotettua 
windfall-veroa vieläkin voimakkaammin. 
 
Tiedän, että asiasta on päätetty jo aiemmin, mutta kun pelkästään yhdeltä 
energiayritykseltä olisi saatavilla noin 40 miljardin euron lisätulot aikana, jolloin 
kansalaiset ja yritykset tarvitsivat tukea, minusta on selvää, että tiukentamisen 
varaa on vielä runsaasti. 
 
Tuoreimpien ennusteiden mukaan Euroopan unioni pystyy seuraavan viiden 
vuoden aikana ottamaan käyttöön enemmän uusiutuvaa energiaa kuin 
edeltävän kahdenkymmenen vuoden aikana yhteensä. Se, että siirtymä on nyt 
tehtävä, ei ole uhka vaan mahdollisuus. 
 
Tänä aamuna parlamentti hyväksyi kantansa EU:n kaasuasetukseen ja 55-
valmiuspaketin viimeiseen suureen asiakokonaisuuteen eli rakennusten 
energiatehokkuusdirektiiviin. Loppusuoralla on myös sääntelykehyksen 
valmistelu, jota tarvitaan eurooppalaisessa ilmastolaissa sovittua siirtymää 
varten. 
 
Euroopan unionin olisi nyt pyrittävä saamaan kilpailuetua maailmalla pitämällä 
kiinni demokraattisista arvoistaan ja jatkamalla ilmasto-ohjelmaamme, johon 
kuuluu tätä varten räätälöity sääntelykehys. 
 
Tässä yhteydessä se, mitä sanoin joulukuussa, pitää edelleen paikkansa: meidän 
ei pidä sortua kilpajuoksuun siitä, kuka ehtii protektionistissa toimissa 
pisimmälle. Meidän ei tarvitse vetäytyä kuoreemme. Viime vuosien 
talouskasvumme on juuri sen ansiota, että olemme toimineet päinvastoin. 
 
Meidän tapamme toimii. 
 
Tämä pätee myös pyrkimyksiimme parantaa toimielintemme 
lahjomattomuutta, riippumattomuutta ja vastuuvelvollisuutta. Olen iloinen 
voidessani ilmoittaa teille, että eilen illalla hyväksyimme ensimmäiset tähän 
liittyvät toimenpiteet, ja olen varma, että työmme luottamuksen 
palauttamiseksi parlamenttiin ja hankkeeseemme jatkuu. 
 
Lopuksi haluan antaa tunnustusta Níkos Anastasiádisille, joka jättää pian 
paikkansa Kyproksen johdossa toimittuaan presidenttinä kymmenen vuotta. 



 

 

 
 

Kiitän Teitä sitoutumisesta Eurooppa-hankkeeseemme ja rauhaan sekä kaikesta 
työstänne alueellisen vakauden puolesta viime vuosikymmenen aikana. 
Seuraajanne astuu suuriin saappaisiin. 
 
Kiitos. 
 


